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L’EMPRESA FRANCESA BUREAU VERITAS INICIARÀ AQUESTA SETMANA UNA AUDITORIA EXTERNA PER VERIFICAR LA INFRAESTRUCTURA

Les obres de consolidació a l’oest
del Dos Valires es posen en marxa

EVA ARASA*
ANDORRA LA VELLA

33 Els obrers inicien els treballs de consolidació a la boca oest del Dos Valires, ahir.

ANA

El Govern autoritza
només els treballs per
assegurar allò que ja
està executat

Dragados durà a
terme una verificació
pel seu compte per
aclarir les causes

L
es obres de consolidació de
les estructures que ja estan
executades a la boca oest del
túnel del Dos Valires van po-

sar-se en marxa ahir. L’objectiu
d’aquests treballs, tal com va recor-
dar a la tarda el cap de Govern, Jau-
me Bartumeu, és assegurar els trams
realitzats o que es troben a mig fer,
per tal d’evitar que l’arribada de l’hi-
vern i les inclemències del temps pu-
guin malmetre allò que ja està cons-
truït. Així mateix, aquesta setmana
s’iniciarà l’auditoria independent
que ha d’examinar el conjunt de la
infraestructura. Els treballs els durà
a terme l’empresa francesa Bureau
Veritas.

Veritas haurà de verificar la quali-
tat de l’obra executada fins al mo-
ment, i és a partir de les conclusions
d’aquesta auditoria independent
que el Govern haurà de decidir si els
treballs es poden reprendre i en qui-
nes condicions. En paral.lel a aques-
ta auditoria, l’empresa líder de
l’UTE adjudicatària del Dos Valires,
Dragados, també ha començat pel
seu compte una sèrie de treballs de
comprovació de l’obra. L’objectiu
principal d’aquests treballs és esta-

blir les causes de l’accident fatídic
del 7 de novembre passat i aplicar,
si és necessari, les mesures de segu-
retat que es puguin desprendre del
seu propi informe.

L’Executiu va avançar la setmana
passada que, el dia 9, es podrien ini-
ciar les obres de consolidació a la bo-
ca oest del túnel. Bartumeu va acla-
rir que no es tracta de reprendre les
obres del Dos Valires, sinó d’assegu-
rar aquelles estructures que «es tro-
baven en una etapa intermèdia
quan es va produir l’accident». Amb
la proximitat de l’hivern, el Govern
ha valorat la necessitat de «consoli-

dar i assegurar la durabilitat del que
ja està fet».

El Govern no autoritza, en canvi,
la represa del conjunt de les obres,
en espera del resultat de l’auditoria
externa: «Hem autoritzat els treballs
de consolidació, no la continuació
de les obres», va puntualitzar Bartu-
meu. Les despeses d’aquests treballs
aniran a càrrec de l’UTE adjudi-
catària. El cap de l’Executiu espera
ara que l’informe verifiqui l’obra
executada i aclareixi si, darrere de
l’esfondrament del 7 de novembre,
hi ha un error d’enginyeria que afec-
ti el conjunt de l’obra o no.

De moment, no hi ha data per re-
bre l’informe de Veritas. Així i tot,
Bartumeu confia que «la setmana vi-
nent ja sabrem com evolucionen els
treballs de l’auditoria». Segons Bar-
tumeu, «tant el Govern com l’UTE
compartim el mateix desig, i és que
puguem disposar d’aquest informe
al més aviat possible, però els tèc-
nics volen assegurar-se del resultat
de la seva feina i, per tant, no donen
calendaris».

REUNIÓ AMB LA FISCALIA / El cap de
Govern va avançar ahir que, ben
aviat, es reunirà amb el fiscal gene-
ral. Bartumeu creu que, hores d’ara,
«ja es deuen haver escoltat tots els
testimonis» i es va mostrar con-
vençut que l’informe de la Batllia
està avançant a un bon ritme. D’en-
trada, no es planteja que el Govern
pugui presentar-se com a acusació
particular en cas que la Batllia im-
puti algú com a responsable de l’ac-
cident i la conseqüent mort de cinc
treballadors: «És la Fiscalia, en repre-
sentació dels interessos de l’Estat i la
cosa pública, qui ha d’exercir aquest
paper». H
*earasa@andorra.elperiodico.com

Regularització de preus de 184.000 z
33 El Govern va aprovar ahir una
regularització de la despesa deri-
vada de la revisió de preus en
l’execució del projecte del túnel
dels Dos Valires. Aquesta revisió,
que ascendeix a poc més de
184.000 euros, no té res a veure
amb l’accident, segons va puntua-
litzar el cap de Govern, Jaume
Bartumeu, sinó que correspon a
treballs de perforació i revesti-
ment del túnel, així com de dipòsit

de ls mater ia ls d ’excavació .
Aquests treballs, relatius a l’inte-
rior del túnel i no pas als viaductes
exteriors, s’haurien realitzat,
doncs, abans de l’accident de la
Massana.

33 Les adjudicacions d’obra són
tancades, però així i tot és habi-
tual que es produeixin revisions
dels preus, segons va explicar
Bartumeu.

TROBADA D’INTERIOR I LA CORPORACIÓ LAUREDIANA

Pintat demana més radars i
semàfors a carrers principals

EL PERIÒDIC
SANT JULIÀ DE LÒRIA

El ministre d’Interior, Víctor Naudi,
va reunir-se ahir a la tarda amb el
cònsol de Sant Julià de Lòria, Josep
Pintat, en el marc de la ronda de

reunions que Interior està mante-
nint amb les les diferents par-
ròquies. Les principals inquietuds
plantejades pel Comú lauredià en el
decurs de la reunió van estar relacio-
nades amb la circulació i la gestió

del trànsit a la parròquia. Com que
es tracta d’un lloc de pas cap a la
frontera hispanoandorrana, la cor-
poració va plantejar a Naudi (que va
estar acompanyat a la trobada del
secretari d’Estat d’Interior, Bruno

Bartolomé, i dels directors del Servei
de Policia Jordi Lluís i Frederic Gu-
tiérrez) que es revisi la mobilitat a
l’avinguda Francesc Cairat i Roca-
fort. El cònsol va proposar que es po-
tenciïn mesures de seguretat, com
ara radars de control de velocitat i
nous semàfors.

El ministeri i la corporació laure-
diana van coincidir en el bon funcio-
nament de la Policia de proximitat.
Actualment hi ha 24 efectius desti-
nats a Sant Julià i a la frontera del
riu Runer. Tant el Govern com el
Comú van coincidir a destacar el
bon nivell de seguretat ciutadana.
En aquest sentit, es valora positiva-
ment la seguretat en esdeveniments
massius com ara la festa major, que
disposa d’un ampli dispositiu.

A la trobada també va exposar-se
des d’Interior l’elaboració a mig ter-
mini d’un pla per optimitzar recur-
sos entre el servei de Policia i els
agents de circulació comunals. La
iniciativa, ja plantejada en altres co-
muns, ha estat ben rebuda pel còn-
sol Pintat. H

Convocada
l’Assemblea
de Joves

BUTLLETÍ OFICIAL

EL PERIÒDIC
ANDORRA LA VELLA

El Fòrum Nacional de Joventut
d’Andorra ha convocat oficial-
ment l’Assemblea de Joves, que
tindrà lloc el pròxim 17 de setem-
bre. La convocatòria, que va
aparèixer publicada ahir al BOPA,
fa una crida a tots els joves del
Principat que tinguin una edat
compresa entre els 16 i els 29
anys. L’Assemblea haurà d’apro-
var els estatuts del Fòrum, sem-
pre que hi hagi el quòrum sufi-
cient. La xifra mínima d’assis-
tents per tal de poder tirar enda-
vant aquest punt de l’ordre del
dia és de 73 joves. Durant l’acte,
es presentaran també les actua-
cions dutes a terme el 2008 i el
primer semestre del 2009. H

33 Els directors de la Policia, Pintat, Naudi i Bartolomé, durant la trobada d’ahir.
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